
  GYÜLEKEZETI HÍREINK:
_______

 Beszámolók   gyülekezetünk  életéről,
lelkipásztori szolgálatokról

 Vasárnap 955  Istentisztelet;  előtte:  Kóruspróba;
Imakör;  hét  közben Házi  Biblia  Körök (7
csoportban);  hittanórák ----  elmarad a Baba-
Mama Kör, illetve az IFI tábor lesz a KonfIFI és
az Oázis IFI helyett

 Kedden  indul  „A  TANÍTVÁNYSÁG  KÉRDÉSEI”
című kurzusunk nyolc estén át (már hitben járó
jelentkezőket várunk) – még 2-3 hely van!

 Április  16.  vasárnap 1600:  Zenés  áhítat  a
templomban.  Soli  Deo  Gloria  Kamarakórus,
Szombathy Gyula Kamarakórus szolgál,  illetve
lelkipásztorunk Igehirdetéssel.

 INFO  Nyári  hét:    Szajol,  július  16-20  JELENTKEZÉS  :
Szabados  Ádámné  Jutkánál  10  000  Ft/fő  vagy  20  000
Ft/család  előleggel  –  ÁRAK:   teljes  ár:  60  400  Ft;
nyugdíjasoknak: 54 360 Ft; 3-12 éveseknek: 42 280 Ft; 1-3
éveseknek: 12 800 Ft – van mód  ANYAGI TÁMOGATÁSRA   – a
pénz ne legyen akadály

 Idősek Nyári Hete:   július 24-27.

 Adó  1%-hoz  Alapítványunk  adatai  a
fejlécben, a MRE adószáma pedig: 0066

...

ÁLDOTT ÜNNEPLÁST KÍVÁNUNK!

AZ ÚR LEGYEN GYÜLEKEZETÜNK 

ŐRIZŐ PÁSZTORA!

Nagypéntek 
„UTOLSÓ ESÉLY- AZ UTOLSÓK ESÉLYE” címmel 

(Igét hirdet: Sebőkné Babos Boglárka lp.)

Olvasmány:  M T  2 0 , 1 - 1 6  
  Alapige: Lk  23,  39-43:  „A  megfeszített  gonosztevők
közül az egyik így káromolta őt: Nem te vagy a Krisztus? Mentsd
meg magadat és minket is! De a másik megrótta, ezt mondva
neki:  Nem  féled  az  Istent?  Hiszen  te  is  ugyanazon  ítélet  alatt
vagy! Mi ugyan jogosan, mert tetteink méltó büntetését kapjuk,
de  ő  semmi  rosszat  sem  követett  el.    Majd  így  szólt:  Jézus,
emlékezzél meg rólam, amikor eljössz a te királyságodba! Jézus
így  felelt  neki:  Bizony  mondom  neked,  ma  velem  leszel  a
paradicsomban.”

Húsvét Vasárnap
„VÉGSŐ GYŐZELEM” címmel 

(Igét hirdet:Sóskuti Zoltán lp.)

Olvasmány: Mk 16,1-20
  Alapige: 1Jn 3,8b: „Azért jelent meg az Isten Fia, hogy az

ördög munkáit lerombolja.”

Húsvét Hétfő
„GYÁSZBÓL ÖRÖMBE” címmel 

(Igét hirdet: Bereczk Dávid lp.)

Olvasmány:  Z S O L T  3 0
  Alapige: Jn 20,11-18

Ü N N E P I  Ú R V A C S O R Á S  I S T E N T I S Z T E L E T E K
2023. ÁPRILIS 7-11. AZ ISTENTISZTELET LITURGIÁJA:

--------

  Csendes készülés 
  Köszöntés
° /  Kezdő ének: 185 

(„Krisztus feltámadott….)
°  Ének – 1. nap: KÉ 62 („Örvendjetek…“)

  Ének – 2. nap: 356 („Felvirradt…“)

  Fohász
 Olvasmány (ld. középen  )

  Imádság
   Gyermekek az ÚrAsztalánál (csak 1. nap!)

  Ének – 1. nap:  KÉ 67
(„Szabadításod öröme…”)

  Ének – 1. nap:  187 („E Húsvét...”)
 Alapige (ld. középen  )

Igehirdetés (ld: a túloldalon)

 Csendes imádság
 Imádság  Mi Atyánk…   Áldás 

  Hirdetések (ld. jobb oldalon  )
  Szülinaposok köszöntése (csak 1. nap!)

°  Ének – 1. nap: KÉ 31 („Íme a Bárány...”)

  Ének – 2. nap:  467
(„Mily jó, ha bűntől már szabad…”)

  Úrvacsorai közösség - közben: 455; 
458; 459; 462; 463; 464; 466; 469; 134

 Záró ének: 178 („Dicsőség…”)
  Áldás 

Lelkészeink:
Sóskuti Zoltán 30/822-5435 lp.rkeresztur@gmail.com

fogadó óra: szerda 1500-1830 szabadnap: csüt.
Bereczk Dávid 30/374-2951 

bereczkdavid@gmail.com fogadó óra: kedd 1500-
1830 szabadnap: hétfő

Főgondnokunk: Dr. Hajdú Csaba 30/618-7651 
hkisskati5@gmail.com

Gyülekezeti diakónia (segítségnyújtás):
  Soltészné Garay Réka 70/200-9717 soltesz.s@t-online.hu
Gyermekek közti szolgálat:
  Kelemen Zoltánné 30/691 8098 / Elbéné Mester Magdolna
Urnatemetői ügyintézés (kedden és szerdán 15  00  -18  00  ):  
  Szabó Zsuzsa 70/321-6838 szzsueva@gmai.com
Urnatetemető nyitvatartása:
   kedd 1500-1800; szerda 1500-1800; vasárnap 800-1200

BUDAPEST-RÁKOSKERESZTÚRI 
REFORMÁTUS EGYHÁZKÖZSÉG

1173 Bp. Pesti út 31.  http//refkeresztur.hu  
mail: budapest-rakoskeresztur@reformatus.hu

OTP 11784009-22222820        Keresztúri Református Misszió Alapítvány: 18195998-1-42

„Millió dologban láthatod Istent: a zúgó vízesésben, a csobogó 
patakban, a puszta kibeszélhetetlen magányában, a csillagos este 
ragyogó pompájában. Mindenütt ott van Isten. De ha a keresztre 
feszítette Jézusra nézel, akkor Istennek szinte a szemébe nézel, és a 
szemén át a szívébe látsz. Hogy mi van Isten szívében irántad, azt a 
keresztfán érted meghalt Jézuson láthatod.” (Joó Sándor)



N a g y p é n t e k i  I g e h i r d e t é s
BEVEZETŐ:   Mindig  csodáltam  az  orvosokat,  és  minden

egészségügyi  dolgozót,  hogy képesek  küzdeni  az utolsó  pillanatig
teljesen  ismeretlen  emberekért.  Ők  felesküdtek  az  életre,  és  nem
gondolkoznak  máson  csak  hogy  ezt  az  életet  óvják.  Ha  valaki
tényleg  felesküdött  az  életre,  az  Jézus.  Mindegy  kik  vagyunk.
Idősek,  fiatalok,  jól  szituáltak,  vagy  kevésbé,  milyen  a
végzettségünk, mennyi gonoszságot műveltünk… Nagypéntek erről
az  igazságtalannak  tűnő  utolsó  pillanatig  esélyről  szól.  Ugyanazt
kapja az utolsó, mint az első, hogy ugyanazt az örök életet adja egy
megtérő gyilkosnak, mint egy hívő „jó embernek”. 

1.)  Ő A TULAJDONOS:  ANNAK AD,  AKINEK AKAR,  MÉG HA EZ  
SZÁMUNKRA ÉRTHETETLEN IS   Elsőre igazságtalan mindkét történet:
az is hogy akik utolsó pillanatban lettek felfogadva a szőlőmunkások
példázatában  ugyanannyit  kaptak,  meg  hogy  egy  gonosztevő
ugyanoda  kerül,  ahová  egy  hívő  ember,  de  még  durvább  hogy
ugyanoda  kerül  ahová  Jézus...  „Ezek  az  utolsók  egyetlen  órát
dolgoztak,  és  egyenlővé  tetted  őket  velünk.”  Azt  hiszem  ez  fáj
igazán, ez az egyenlővé tettél.  Kell-e nekünk olyan kegyelem, ahol
ugyanazt  kapjuk  a  végén,  mint  a  megtérő  gyilkos? Azaz  ahol
egyenlővé tesznek? Mi mindenképp azt várjuk, hogy arányos legyen
a munka és a bérezés, jutalom aránya. Vagyis mi nem is  a jogos
jutalmat várjuk ebben, hanem a jutalom cizellálásában a dicsőséget.
Ha a kegyelem kell, akkor a dicsőséget el kell engedni, és ez nehéz.
A kegyelem, az üdvösség nem annak kérdése, hogy jók voltunk-e.
Isten  teljesen  szuverén  döntése  a  kegyelem,  hogy  kinek  ad  örök
életet. És ő mindenkinek akarja adni, aki kéri. Még az utolsó percben
is.  Ez  a  példázat  pont  az  igazságtalannak  tűnő  bérezés  által  akar
rámutatni Isten igazságára,  az isteni  rendre,  az Isten országának a
másféle törvényeire. Hogy az Isten másképpen gondolkodik. Mert Ő
a  tulajdonos,  az  Ő  egyedüli  jogköre,  hogy  bárkinek  üdvösséget
adjon.  Ő  a  menny  és  föld  alkotója,  Ura,  akinek  jogában  áll  úgy
szabni feltételeket ahogy akar. Ő úgy szabta, hogy a legbűnösebb is
beférjen  rajta.  Kérdés,  hogy  mi  a  kegyelemre  hajtunk  vagy  a
dicsőségre?

2.) AJÁNLATA AZ UTOLSÓ PERCIG ÁLL:  AZ UTOLSÓ PERCIG LE  
LEHET(ETT) KÖPNI, ÉS BE IS LEHET(ETT) FOGADNI   A másik amit Isten
igazságáról elmondhatunk hogy az ajánlata az utolsó percig áll.  A
példázatban is,  megrendítő ahogy még délután is  kimegy a gazda
felfogadni azokat, akik „nem kellettek sehova”. Milyen megrendítő
hogy maga a gazda megy ki és  keresi az embereket, pedig fordítva
lenne normális. A Világmindenség Ura jön és házal, hogy tessék, itt
a kegyelem neked is, kell? És a legdurvább, hogy ebben bevállalja
azt is, hogy el lehet utasítani! A teremtmény elutasíthatja a Teremtőt.
Nagypénteken  leköphetik,  megverhetik,  kigúnyolhatják,  meg lehet
Vele tenni. Megtörténhet hogy rablókkal együtt szemétdombra kerül
az  Isten  Fia,  akire  nézve a  világegyetem teremtetett… Döbbenet!
Ebben  az  is  benne  van,  hogy  Jézust  az  utolsó  percig  el  lehetett

utasítani  és  be  lehetett  fogadni.  Egyszerre  zajlik  a  nagypénteki
eseményekben ez a kettő. 

3.)  A  HIT SZEMÉVEL ÉRTHETJÜK CSAK MEG:  MINDEN AZON  
MÚLIK,  HOGY KINEK LÁTJUK JÉZUST    Talán  a  világon  az  egyik
legnehezebb  helyzetben  ez  a  lator  volt  Jézussal  kapcsolatban:
ugyanazt  a  büntetést  kapja,  mint  ő,  ugyanúgy  vérzik,  ugyanúgy
megkorbácsolták, ugyanolyan nyomorult emberi módon szenved, és
Ő mégis meglátja benne az Isten Fiát, a királyt! Könnyű hinni egy
dicsőséges, feltámadt Krisztusban, de valakiben, aki ránézésre pont
olyan  nyomorult,  mint  én…  Ugyanakkor  amikor  a  hit  szemével
kezdi  szemlélni  Jézust,  mindenkinél  közelebbről  láthatta,  mit
jelenthetett  Jézus kereszthalála.  Sok utolsóból lesz első… Tudod-e
meglátni Jézust annak, aki? A döbbenetes, hogy ez a lator nem csak
a szenvedő Messiást látja meg, hanem a dicsőséges eljövendő Urat is
Jézusban!   +[Joó S.-idézet – 1. o.]        Sebőkné Babös Boglárka

H ú s v é t  V a s á r n a p i  I g e h i r d e t é s
Nagyon különleges a Húsvét történéseinek elbeszélése  Mk-nál.

(...) Felemelő olvasni ezt a diadallal teli történéssort!  Mi következik
Jézus feltámadása után – és ez mire hívja követőit?

NEM GYŐZÖTT JÉZUS?   Nem azt várnánk, hogy megvan a végső
győzelem, és innentől diadal következik? NEM úgy tűnik…A gonosz
végig ott ólálkodott Jézus körül: Amit olvastunk ma 1Jn-ból (...) Hát
nem  történt  meg  ez  a  kereszthalállal  és  a  feltámadással?
Tanulmányozva a Szentírást, mely beszámol arról, mi történt Jézus
követőivel,  egészen  más  kép  rajzolódik  ki.  Úgy  tűnik  ez  a  harc
folytatódott; sőt, úgy tűnik, ez a harc a mi időnkben is folyik.  Hát
nem győzött  Jézus? HOGY LEHETSÉGES, MÉG MINDIG ILYEN
ERŐS A SÖTÉTSÉG?

MÉG MINDIG PUSZTÍTHAT A GONOSZ?   Jézus  kereszthalála  és
feltámadása végső győzelem a gonosz fölött!  Diadalmasan hangzik
fel:  „ELVÉGEZTETETT”; és  diadalmas  az üres sírban az  angyal
szava; és diadalmasak a Feltámadott Jézus szavai a tanítványaihoz!
A gonosz halálos sebet kapott, azóta vergődik, és mint a megsebzett
ellenség.  De úgy tűnik, „még mozog”… Akit lehet, még megpróbál
megsebezni; utolsó erejével igyekszik, akit lehet, magával rántani a
pokolba  –   pusztulást hagyva  maga  után… (Azonban  tévedés  ne
essék! Ez nem két egyforma hatalom harca! Isten mindenki felett áll,
minden és mindenki az ő kezében van!) Ám, ha ez így van, logikus a
kérdés:  Isten miért  hagy a legyőzött  gonosznak még ennyi időt...?
Hiszen ezalatt még annyi kárt tesz, annyi mindent összezavar, annyi
mindenkit  magával  ragad...!  Hol  van  hát  a  feltámadás  végső
győzelme...? Hol van a gonosz munkáinak lerombolása? Nem éppen
az ellenkezőjét látjuk, különösen a mi időnkben?

A  GONOSZ ERŐSEBB?   Amikor  Jézus  feltámadt  és  elküldi  a
tanítványait, hogy folytassák az Ő munkáját, nem csinál titkot belőle,
hogy  harcba küldi őket, a gonosz munkáinak lerombolására. A  Mt
10,16-ban azt mondja Jézus, hogy elküld őket MINT JUHOKAT A

FARKASOK KÖZÉ.  Nem furcsa? A pásztor feladata nem a juhok
megvédése lenne? Mégis elbocsát minket farkasok közé?  Néha úgy
tűnik, a gonosz tényleg erősebb. Sokakat elragad. A  Zsid 11-ben a
hit hőseiről is megrendítő dolgokat olvasunk, de előtte és utána is
sokakat  elragadott  a  farkas.  Ha Jézus  igazi  követője  vagy,  biztos
átélted  már  te  is…  [**]   Az  Egyház  életében  sokszor  sokakkal
megtörtént  ez…  Ezt  a  Pásztor  sokszor  hagyja.  Nem  furcsa? A
feltámadás  hajnala  után  nem  diadal  útra  számítanánk?
Meghökkentő,  de  ez  a  szenvedés hozzátartozik  a  Krisztus
követéshez. Miért?  „Keresztyénnek lenni azt jelenti: juhok vagyunk
a  farkasok  között.  Harcoló  bárány  nincs  a  Bibliában,  csak  tűrő,
szelíd, szenvedő! A farkas erősebb mint a bárány. A farkas bánthatja
a bárányt,  de a bárány sosem bánthatja a farkast.” (Sarkadi Nagy
Pál)  (...) Jézus  nem csinált  titkot  abból  sem,  hogy  az  Ő követői
mindig kisebbségben, a kevesek lesznek.  „Ne félj,  te kicsi nyáj...”
Azt  is  látjuk,  ha  valaki  elindul  Isten  felé,  rögtön  megjelenik  az
elhúzóerő  is. Ezért  van,  hogy  sokan  megtántorodnak,  és  bár
elindultak  Isten  felé,  mégsem  érnek  oda,  vagy  csak  hatalmas
kerülőutakon át – mert nem vállalják a harcot. Sőt, a gonosz itt van a
templomban  is.  Az  útfélre  esett  magot  rögtön  elkapkodják  a
madarak..., de a gaz is elnyomhatja, amikor elkezd mégis növekedni.
Miért van ez így mindez?

A  GYŐZELEM MEGTÖRTÉNT –    MÉG   RÉSZESE LEHETSZ   Hadd
kezdjem a válaszadást egy másik kérdéssel! Miért olyan dicsőséges a
feltámadás  napja?  Miért  olyan  fontos  hogy  megéljük  ennek
fényességét és erejét – ezen az ünnepen is?  Azért, hogy ERŐT és
BIZODALMAT  adjon  a  harcban  –  rendíthetetlen,  mély
MEGGYŐZŐDÉST!  Ugyanazért,  amiért  a  Jelenések  könyve  is
hatalmas fényt és diadalt áraszt!  Ott a Bárány ül a királyi széken!
Másrészt  nehezen  érhetjük,  de  Istennél  nincs  idő!  Ez  már
megtörtént! Jézus győzelme a realitás!  Mi azonban történelemben,
időben élünk, van előtte és utána. Mi még benne vagyunk harcban.
Tudjuk,  hogy Jézus győzött  feltámadásával,  kétezer  éve,  és  azt  is
hisszük, hogy vár ránk mind az a dicsőség, amit Ő ígért az övéinek,
hogy  ott  lehetünk  mellette  diadalmas  bevonulásában.  Mégis
kérdezhetjük:  De azóta...?  De addig...?  Miért  lehet  még sötétség,
miért lehet ennyire erős a gonosz? Miért hagyja ezt Isten? Miért kell
ennyi idő, hogy a győzelem végképp kihirdettessen? A válasz: éppen
temiattad, teérted!  Még te is  megszülettél!  Még te is meg térhetsz!
Hogy még te is ott lehess a Mennyben! Hogy még érted is folyhatott
a harc! Hogy még te is harcolhass drága Megváltódért! Hogy még te
is részt  vehess  ebben  a  diadalban!  Ezért vár  még  Isten  a  végső
ítélettel! Kérdezheted ezek után: de meddig tűr, meddig vár az Úr?
Nem tudom.  Ma még vár:  ma éppen  érted!Bármeddig  is,  közben
tudhatjuk:  a  harc már  eldőlt,  győzött  a  Megöletett  és  Feltámadott
Bárány! Mert Istennél a szenvedésen át vezet az út a győzelemre! A
bárány szenved, és látszólag erősebb a farkas – mégis a győzelme
Bárányé!                                                                  sóskuti zoltán


